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Až 1000 lidí denně je schopno naočkovat  proti covidu-19 
největší očkovací centrum na Vysočině v Hruškových Dvorech 
v Jihlavě. Zbrzdit je dokáže jen nedostatek vakcín, jak se již sta-
lo v minulém týdnu. 

ז   Petr Klukan

  Kraj Vysočina připravil a zprovoznil velké očkovací centrum pro-
ti covidu-19. Nachází se v průmyslové zóně v Hruškových Dvorech 
v areálu společnosti ATX-centrum. Denně se zde může naočkovat na 
500 lidí, později plánují až 1000. 

Dosud největším problémem se však jeví nedostatek vakcín, kvůli 
němuž muselo být v minulém týdnu očkování dočasně přerušeno. 

Jak očkování probíhá? Pokud jedete autem, dovedou vás tam směro-
vé cedule „očkovací centrum“, pokud vůz nemáte, můžete jet posíle-
nými spoji MHD. 

Pro motoristy je vyčleněno poměrně dost parkovacích míst. Vel-
ký pohyb aut však s sebou přináší problémy. Zvláště, když přijedete 
v době začátku či konce pracovních směn přilehlých průmyslových 
podniků. Zvýšená opatrnost a ohleduplnost všech řidičů je tedy plně 
na místě. 

U vjezdu do centra hlídkují městští strážníci, kteří případně vše ko-
ordinují. 

Jelikož řada lidí přijíždí s předstihem, shlukují se před vchodem. 
Kraj zde proto nechal postavit velký stan, který lidi chrání před nepří-
zní počasí. 

A jak probíhá očkování uvnitř budovy poté, kdy vás vyvolají, abys-
te šli dál? Krásně nám to popsala čtenářka Jihlavských listů Tamara 
Koutná z Jihlavy. Její popis proto rádi otiskujeme:  

Jsem očkovaná 
Přátelé, kamarádi. Mám potřebu se s vámi podělit o pozitivní zážitek a 

vnímání z očkování proti covid-19, v Jihlavě v Hruškových Dvorech, a i 
tak trochu uklidnit ty, kteří váhají, či se obávají. 

Pokud jste se rozhodli se nechat očkovat, vůbec se nebojte a ani mě ne-
berte jako propagátorku nějaké konkrétní vakcíny, jelikož na to nemám 
„koule“ a ani kontakty. 

Byla jsem očkovaná 16. 3. 2021 ve 13.30 hodin. Na místě jsem byla 
včas. Přesto, že se postupně tvořila fronta lidí, šlo to poměrně rychle. Na 
úvod jsem „na stojáka“ vyplnila krátký formulář se základními údaji. 
Sympatický pán, který působil přirozeně a vtipně, hovořil mile na lidi ve 
frontě. Pak nás odesílal k jednotlivým stolečkům. Vše přehledné a označe-
né. 

Mladá paní, taktéž velmi sympatická, jako ostatně veškerý personál 
tam, mě vyzvala, abych za ní šla ke stolečku, který byl poslední v řadě sto-
lů. Řekla mi, že se očkuje „AstraZenecou“, zda s tím nemám problém. 

I přes pár ne právě úspěšných informací po podání této vakcíny skutečně 
nemám problém. Problém bývá v hlavě a vždy si ho snažím vysvětlit, a 
pokud ho opravdu uznám za problém, jednám podle toho. Paní si vyplni-
la v PC údaje z formuláře a s úsměvem mě odeslala do kóje č. 9. Kóje tam 
jsou prosklené místnosti vedle sebe, cca 4x3 m.

Odložila jsem si bundu a posadila se. V místnosti byly dvě ženy v bílém 
plášti. Jedna z žen se mě zeptala, zda jsem levák, či pravák. Jsem levák, a 
tak vakcínu dostanu do pravého ramene. Na něm mám vytetovaného An-
děla, jako mého osobního Strážce. Paní vtipně řekla, že mi vakcínu apli-
kuje mezi andělské křídlo a jeho hlavu. Stalo se a já ve chvíli, kdy mi byla 
vpravována vakcína do těla, myslela v duchu větu: „Vejdi, a neuškoď!“ 
„Tak, hotovo!“ 

Šla jsem si na 15 minut sednout do odpočívárny a v duchu byla klid-
ná. Ostatně i další očkovaní lidé tam se zdáli být klidní. Po 17 minutách 
jsem se zvedla a zavolala svému muži, který na mě venku čekal, že už jdu. 
Chudák, celou dobu byl venku a nenapadlo ho jít si sednout do auta. Ne-
motala se mi hlava, nedělalo mdlo. 

Ještě jsme dojeli nakoupit a hurá domů. Dle instrukce jsem byla v klido-
vém režimu, ale dělala si vše, co běžně, jen s uvědomělou rozvahou. „Vče-
ličku“ jsem v rameni cítila pouze na dotek, jinak nic. Doma jsem si šla pro 
jistotu lehnout a naše psí slečna mi dělala společnost. Po večeři jsme šli 
venčit naši „psí doktorku“, která se mnou odpoledne poctivě ležela. 

Po vysprchování jsem sledovala televizi a pro jistotu si vzala dva para-
leny, které jsem zapila čajem „proti chřipce a nachlazení“. Do čaje jsem 
nakrájela na kostičky 1/2 cibule, kterou jsem pak snědla. Stále jsem byla 
pozitivního myšlení a vůbec si nepřipouštěla jinou možnost, že by něco 
mohlo být v nepořádku. 

Do rána jsem spala jako nemluvně a když jsem se k ránu vzbudila, jen 
mi stekla slza z levého oka, jelikož jsem spala na levém boku. Pravé ra-
meno mírně bolí na dotek. Jinak nic. Jsem přesvědčená, a mám to na sobě 
opravdu odzkoušeno, že „strach má velké oči“. Cítím se dobře a věřím, že 
u toho i zůstane. Druhá vakcína mě čeká 8. června. 

Závěrem chci říct vám všem, kteří jste dočetli do tohoto místa: nebojte 
se, myslete pozitivně, a hlavně situaci otevřeně přijměte. Jedině tak vaše 
tělo bude „spolupracovat“ se vším, co mu nabízíte. Přeji nám všem pevné 
zdraví, pozitivní myšlení, toleranci a v neposlední řadě nějakou tu korun-
ku, abychom si po aplikaci vakcíny mohli něco hezkého pro radost koupit.

Očkovací centrum v H. Dvorech funguje

STAN před vchodem do areálu společnosti ATX-centrum. 

S KAŽDÝM je nejdříve vyplněn dotazník. 

PAK se přejde do jedné z deseti očkovacích místností. Zde je vám píchnuta vakcína. 

NEJDELŠÍ čekání se odehrává po aplikaci vakcíny. V čekárně musíte několik desítek 
minut vyčkat pro případ neočekávaných reakcí.   Foto na stránce: Petr Klukan


